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Егорова Мария Александровна
К вопросу о некоторых правовых проблемах внедрения экологических технологий промышленного производства и 
экологических стандартов в России и в странах ЕС и их значение для предпринима-тельской деятельности

В статье анализируются изменения мировой экономики, которые произошли вследствие пандемии COVID-19, 

которые затронули социальную, правовую, технологическую, информационную сферы. Дан-ные изменения требуют 

выработки новых правовых инструментов, в том числе в части реализации идеи «зеленой» экономики. Автор отмечает 

проблемы выхода из пандемии, стоящие перед европейскими странами, в число которых входит проблема интеграции 

экологических стандартов в производство. Приводятся стратегии, планы, регламенты, выработанные в Евросоюзе во 

исполнение «зеленой» по-вестки. Рассмотрены основные стандарты в сфере экологического менеджмента, устойчивого 

развития и промышленной безопасности в Европе. Анализируется уровень развития и внедрения в производство и 

менеджмент компаний в России экологичных технологий и экологических стандартов. Сделан вывод о недостаточном 

развитии данного направления в России. Отмечаются положительные тенденции, приво-дятся примеры внедрения в 

производство экологических стандартов и планов российскими компаниями. Анализируется влияние требований 

«зеленой» экономики на предпринимательскую деятельность.
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On Some Legal Problems of the Introduction of Environmentally Friendly Industrial Technologies and Environmental 
Standards in Russia and the EU Member States and Their Meaning for Entrepreneurship

The article analyzes changes in the world economy that have taken place as a consequence of the COVID-19 pandemic and 

affected the social, legal, technological, informational spheres. These changes require the development of new legal 

instruments including in terms of the implementation of the “green” economy idea. The author notes problems of releasing from 

the pandemic that the European countries face, one of such problems is the integration of environmental standards in production. 

The publication lists strategies, plans, regulations developed in the European Union to address the “green” agenda. The paper 

reviews the main standards in the sphere of environmental management, sustainable development and industrial security in 

Europe. The author analyzes the level of development of environmentally friendly technologies and environmental standards 

and their introduction in production and company management in Russia. A conclusion is made that this area is insufficiently 

developed in Russia. The article notes positive tendencies, gives examples of the introduction of environmental standards and 

plans in production by Russian companies. The influence of “green” economy requirements on entrepreneurship is analyzed.
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